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数日来、広東省仏山市におけるチクングニア熱の確定症例数は減り続けている。 
 

最新の公式データによると、広東省仏山市におけるチクングニア熱の確診症例数がこの数日減少を続け

ている。 

 

第一財経記者が仏山市衛健委の公式情報を検証してみたところ、8 月 13～16 日の間に、仏山におけるチ

クングニア熱の新規症例数は 4 日連続で 100 例を下回っていたことがわかった。 

 

具体的に見てみると、8 月 13 日に仏山市では新規感染者数が 96 例確認されたが、8 月 14 日には 84例に

減少、8 月 15 日は 66 例となり； 8 月 16 日には 52 例にまで減少している。 

 

仏山市は、今年に入って中国初の輸入例からのチクングニア熱の市中感染が確認されたところだ。それ

以来、仏山市は「全市を上げて流行との闘いに尽力している」としている。 

 

 
 

チクングニア熱は、チクングニアウイルスへの感染が引き起こすネッタイシマカの刺咬により感染する

急性感染症だが、臨床症状は、発熱や関節痛、発疹などである。チクングニア熱は世界中の熱帯および亜

熱帯地域で広く流行しており、流行範囲は拡大の趨勢にある。ヒトがチクングニアウイルスに感染後、潜

伏期間は 1～12 日だが、3～7 日後というのが一般的で、症状には発熱や関節の疼痛、皮疹が含まれており、

殆どが軽症であるが、対症療法が必要となる。このウイルスは主にネッタイシマカ（Aedes 属）の刺咬によ

って感染するものであり、これまでにヒト～ヒト感染は報告されていないため、この伝染病の蔓延を抑え

る鍵は蚊の予防と駆除となる。 

 

広東省全域では、8 月 17日に広東省疾病管理センター（CDC）が発表した通告によると、8 月 10 日 0 時

～8 月 16 日 24 時までの間に、新たなチクングニア熱感染者 830 例が報告されたが、重症化例や死亡例は

報告されていない。患者分布は仏山市で 644 例、広州市（85 例）、湛江市（22 例）、深圳市及び恵州市（各

16 例）、珠海市（10 例）、潮州市（9 例）、東莞市（7 例）、清遠市（5 例）、中山市及び雲浮市（各 4 例）、江

門市、梅州市、河源市（各 2 例）、肇慶市及び陽江市（各 1 例）となっている。 



 

広東省疾病予防管理センター感染症予防管理研究所所長で感染症予防管理主席専門家の康敏氏は、「広東

省は蚊の密度制御を中心に予防管理に継続的に取り組んでおり、最近は流行状況が概ね安定しているが、

チクングニア熱は世界的に流行しており、海外からの症例輸入リスクも依然として存在している；広東省

のほとんどの地区では媒介蚊が活発に活動しており、台風や降雨などの気象条件の影響もあることから、

防疫の努力を緩めることはできない」と述べている。 

 

https://www.yicai.com/news/102779089.html 

 

 

The number of newly confirmed cases of Chikungunya fever in Foshan has been 

below 100 for four consecutive days 
China Business News www.yicai.com   2025-08-18 16:42 Source: 
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In recent days, the confirmed cases of chikungunya fever in Foshan, Guangdong have continued  
to show a downward trend. 
 

The latest official data shows that the number of confirmed cases of Chikungunya fever in Foshan, Guangdong has 

continued to decline over the past few days. 

 

A China Business News reporter reviewed official information from the Foshan Municipal Health and Family 

Planning Commission and found that from August 13 to 16, the number of newly confirmed cases of Chikungunya 

fever in Foshan remained below 100 for four consecutive days. 

 

Specifically, on August 13, Foshan reported 96 new confirmed cases of chikungunya fever; on August 14, this 

number dropped to 84; on August 15, the confirmed cases reached 66; and on August 16, confirmed cases further 

decreased to 52. 

 

Foshan was the first city in China to detect a local outbreak of Chikungunya fever, a case of imported infection, this 

year. Since then, "the entire city of Foshan has been fully engaged in the battle against the epidemic." 

 

<<Photo>> 

 

Chikungunya fever is an acute infectious disease caused by the Chikungunya virus and transmitted through the bites 

of Aedes mosquitoes, and its main clinical symptoms are fever, joint pain, and rash. Chikungunya fever is widespread 

in tropical and subtropical regions worldwide, and its prevalence continues to expand. The incubation period for 

chikungunya virus infection ranges from 1 to 12 days, with 3 to 7 days being the most common. Symptoms include 

fever, joint pain, and rash, which are generally mild and require symptomatic treatment. Since the virus is primarily 

transmitted through the bites of Aedes mosquitoes, no human-to-human transmission has been reported, the key to 

curbing the spread of the epidemic lies in mosquito prevention and control. 

 

Across Guangdong Province, a notice released by the Guangdong Provincial Centers for Disease Control and 

Prevention on August 17th indicated that from 0:00 on August 10th to 24:00 on August 16th, 830 new local cases of 

Chikungunya fever were reported in Guangdong Province, with no severe cases or deaths reported. The cases were 

distributed in Foshan (644 cases), Guangzhou (85 cases), Zhanjiang (22 cases), Shenzhen and Huizhou (16 cases each), 

Zhuhai (10 cases), Chaozhou (9 cases), Dongguan (7 cases), Qingyuan (5 cases), Zhongshan and Yunfu (4 cases each), 

Jiangmen, Meizhou, and Heyuan (2 cases each), and Zhaoqing and Yangjiang (1 case each). 

 

Kang Min, Director of the Infectious Disease Prevention and Control Institute of the Guangdong Provincial Center 

for Disease Control and Prevention and Chief Expert on Infectious Disease Prevention and Control, stated that 

Guangdong Province continues to carry out prevention and control efforts, primarily focusing on controlling mosquito 

density, and the recent epidemic situation has generally remained stable. However, with the global prevalence of 

chikungunya fever at a high level and the risk of imported cases persisting, most areas of Guangdong Province are in 

the active mosquito-borne season, and coupled with the impact of typhoons, rainfall, and other weather conditions, we 

must not relax our efforts in epidemic prevention and control. 

 

 

https://www.yicai.com/news/102779089.html
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佛山基孔肯雅热新增确诊已连续 4 天低于百例 
第一财经 www.yicai.com   2025-08-18 16:42 来源：  
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连日来，广东佛山基孔肯雅热确诊病例继续呈下降趋势。 

 

最新官方数据显示，连日来，广东佛山基孔肯雅热确诊病例继续呈下降趋势。 

 

第一财经记者梳理佛山市卫生健康局官方信息发现，自 8 月 13 日至 8 月 16 日，佛山基孔肯雅热新增确诊

病例已连续 4 天低于百例。 

 

具体来看，8 月 13 日，佛山市新增报告基孔肯雅热确诊病例 96 例；8 月 14 日，这一数字降至 84 例；8 月

15 日，新增确诊病例为 66 例；到了 8 月 16 日，新增确诊病例进一步减少至 52 例。 

 

佛山市是今年以来国内最早发现一起境外输入引起的基孔肯雅热本地疫情的地区。此后，佛山“全市上下

正全力以赴打好疫情防控攻坚战”。 

 

＜＜图片＞＞ 

 

基孔肯雅热是由基孔肯雅病毒感染引起，经伊蚊叮咬传播的急性传染病，临床以发热、关节痛、皮疹为主

要特征。基孔肯雅热在全球热带和亚热带地区广泛流行，流行范围呈持续扩大趋势。人感染基孔肯雅病毒后，

潜伏期为 1-12 天，3-7 天较为常见，症状包括发热、关节疼痛和皮疹，多为轻症，对症治疗即可。由于该病毒

主要通过伊蚊叮咬传播，暂未发现人传人病例，因此遏制疫情传播的重点在于防蚊灭蚊。 

 

在整个广东省，8 月 17 日广东省疾控局发布的通告显示，8 月 10 日 0 时至 8月 16 日 24 时，广东省新增报

告 830 例基孔肯雅热本地个案，未报告重症和死亡个案。病例分布在佛山 644 例，广州 85 例，湛江 22 例，

深圳、惠州各 16 例，珠海 10 例，潮州 9 例，东莞 7 例，清远 5 例，中山、云浮各 4 例，江门、梅州、河源

各 2 例，肇庆、阳江各 1 例。 

 

广东省疾控中心传染病预防控制所所长、传染病防控首席专家康敏表示，广东省各地持续开展以控制蚊媒

密度为主的防控工作，近期疫情态势总体平稳。但全球基孔肯雅热疫情高发，境外输入风险持续存在；广东

省大部分地区处于蚊媒活跃期，叠加台风、降雨等天气影响，疫情防控仍然不能松劲。 
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